
I Poštnina plačana v gotovini

Ureja: glavni in  odgovorni ured
nik K atarina  Smodej in odbor 
za inform iran je , ki ga sestavlja
jo: Ivan M auser — predsednik, 
Franc K oporec — podpredsednik 
in člani: M arinka Farčnik, Slav
ka Rojina, F rancka H ribar, Zla
ta M arjančič in Dušan Štiglic. 
Tisk: ČP »Gorenjski tisk« v K ra
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Ob zaključku leta 1972
Leto 1972 je za nami. Lahko 

ugotovimo, da smo uspešno pre
brodili za nas tako težavno leto. 
Lani ob tem času so še stale pred 
našim delovnim kolektivom zelo 
težke naloge, tako da niti sam ni
sem bil prepričan, da jih bomo 
izpolnili.

Celotnemu kolektivu je z veli
kim prizadevanjem uspelo stabili
zirati naše notranje razmere in z 
izvajanjem investicijskega progra
ma ustvariti pogoje za nadaljnji 
razvoj. Posebej moramo priznati, 
da so se delavci v predilnicah v 
največji meri zalagali za odprav
ljanje pomanjkanja bombažne pre
je, saj so z delom ob prostem  
času skoraj v celoti nadoknadili 
izpad proizvodnje in s tem omo
gočili skoraj nemoteno obratova
nje delavcem v ostalih obratih. 
Uspehi Pri tako začrtanem progra
mu niso izostali. Vsekakor smo 
največ pozornosti posvečali ureja
nju nizkih osebnih dohodkov na
šega podjetja v okviru kranjskega 
gospodarstva. Tu smo naredili 
velik korak naprej, saj so se oseb
ni dohodki povečali za 33,8 %  na- 
pram letu 1971. Tako smo dosegli

v mesecu novembru poprečni oseb
ni dohodek v višini 1700 din, kar 
je samo za 10 % izpod poprečja v 
Kranju. Pri tem smo imeli samo 
še 7 delavcev, ki so imeli manjše 
osebne dohodke od 1200 din na 
mesec. Tudi ostale naloge smo 
uspešno izvedli. Tako smo skoraj 
v celoti odpravili prekomerne za
loge gotovih tkanin. Znižali sm o 
tudi ostale zaloge v tovarni, kate
re obremenjujejo obratna sred
stva kot na primer: nedovršena 
proizvodnja, zaloge barv in kemi- 
kacij, bombažne preje in ostalo. 
Izboljšali smo tudi produktivnost 
in kvaliteto izdelkov, vendar m o
ramo priznati, da smo v tem letu 
nekoliko zanemarili ekonomsko 
poslovanje, saj imamo trenutno 
še vedno v proizvodnji skoraj 45 
odstotkov vseh artiklov, ki nima
jo zadovoljivega dohodka.

Ob teh rezultatih imamo vse 
pogoje, da v letu 1973 dokončno 
stabiliziramo notranje gospodar
ske razmere. Pri tem pa ne smemo 
prezreti dejstva, da bomo v letu  
1973 že pričeli z delno rekonstruk
cijo v proizvodnji. Učinki te re
konstrukcije so že vidni v našem

gospodarskem programu za pri
hodnje leto. Glavne naloge našega 
kolektiva v naslednjem letu pa so 
predvsem v doslednem izvajanju 
akcijskega programa, kateri mora 
biti osnova naše gospodarske po
litike v podjetju. Nadalje moramo 
z vsemi silami utrjevati tudi naše 
samoupravne pravice, predvsem z 
uveljavljanjem temeljnih organiza
cij združenega dela in s tem omo
gočiti neposrednemu proizvajalcu, 
da bo sam odločal o materialni 
osnovi gospodarjenja.

Tudi naslednje leto 1973 bo tež
ko, mogoče še težje kot minulo 
leto, vendar ob boljših pogojih 
dela in boljšem ekonomskem sta
nju podjetja imamo večje možno
sti, da bomo tudi te težave soli
darno z vsemi člani delovnega 
kolektiva prebrodili.

V upanju, da bo leto 1973 uspeš
no za naš kolektiv in za vse člane 
v našem podjetju, želim Vam in 
Vašim družinskim članom obilo 
sreče in zadovoljstva.

Glavni direktor 
Dušan Horjak

Delovna konferenca 
komunistov podjetja

23. novem bra je  bila v dvorani delavskega sveta delovna konferenca 
kom unistov podjetja . Konference se je  udeležilo preko 80 % vseh 
komunistov pod je tja , talko da  je bila dvorana polno zasedena. K on
ference s ta  se udeležila tudi tovariš Viniko H afner, član sek retaria ta  
CK ZKS in sek re ta r kom iteja občinske konference ZK tovariš F ran 
ček Rogelj. K onferenca je  obravnavala na jp re j ugotovitve 29. seje 
CK ZKS in naloge vodstvenih organov te r  članov ZK p ri izpolnjeva
nju sklepov te  seje, nato pa  je  tekla razp rava  in  sprejem  akcijskega 
program a za prihodnje  leto.

Tovariš Vinko Hafner je govo- in idejni enotnosti. Prelomnica v 
ril o pomenu 29. seje CK ZKS, ki krepitvi vloge in ugleda organiza- 
je ustvarila temelj enotni politiki cije ZK je bila 21. seja predsed-

Vjnko Hafner med razpravo

stva ZKJ. Vse, kar je sledilo 
tej seji, je bilo logično nadaljeva
nje te akcije. Vsa ta dogajanja, 
ki že skoraj leto in pol potekajo 
v naši družbi, bodo potrebovala 
določen čas, da bom o lahko po
želi pozitivne rezultate. Pri tem  
pa je potrebna nujna socialna in 
idejna preobrazba komunistov. 
Vsi vemo, da je zadnja leta sla
bila povezava organizacije ZK z 
delavstvom. To je povzročila tudi 
socialna struktura, kakršno ima
mo v naših delovnih organizacijah. 
Večkrat sm o pozabili na idejno 
izobraževanje, kar je važen faktor 
združevanja, borbenosti in usmer
jenosti. Vse to je vodilo k temu, 
da smo bili premalo učinkoviti v 
svojem delovanju in  sm o s tem 
izgubili ugled pri širših plasteh 
ljudstva. Tu in tam se pojavlja 
vprašanje, zakaj ni ZK že pred ča
som opravila take samokritike, 
kot na 29. seji. Dejstvo je, da je 
bilo pismo tovariša Tita in  izvrš
nega biroja pobuda in  opozorilo, 
da je treba nekatere stvari uredi
ti. Prav je, da smo Slovenci to 
opravili brez sodelovanja drugih. 
Ne pomaga nam, ne komunistom  
in ne drugim političnim silam, če 
razčiščujemo svoje odgovornosti, 
kritiziramo sami sebe, če pa isto
časno ne delamo za družbeno eko
nomski in socialistični napredek. 
Naša politična zavest mora biti 
povezana s praktičnimi ukrepi, 
predvsem pa, da zagotovimo sta
bilni gospodarski napredek. Važ
na naloga je  tudi ta, da uresniči
mo ustavna dopolnila. Prav tako 
moramo tudi uresničevati sklepe
3. konference ZK glede odprave 
neupravičenih socialnih razlik. Bo
riti se moramo proti različnim pri
merom priviligijevin neupravičene- 
nega bogatenja. Ustvariti moramo 
potrebno politično enotnost na 
vseh ravneh in odpraviti predvsem  
najprej lastne napake, ne pa ka
zati na napake drugih.

SREČNO N O VO
LETO 1973

Želimo

vsem članom kolektiva 

in bralcem Tekstilca

Samoupravni organi 
družbeno politični organi 
in uredništvo

Tovariš Vinko Hafner je opozo
ril tudi na važno nalogo in sicer 
utrjevanje organizacije ZK, kar 
imamo že v svojem programu. 
Sprejeti moramo nove, predvsem 
mlade člane iz vrst neposrednih 
proizvajalcev in  s tem izboljšati 
strukturo članstva. Organizacijo 
je treba prilagoditi organizaciji 
podjetja samega, oziroma organi
zaciji TOZD.

V našem podjetju je zaposlenih 
2.500 ljudi, od teh je približno 
85 % neposrednih proizvajalcev. 
Od vseh zaposlenih je le 130 čla
nov ZK, torej komaj 6 % zaposle
nih v podjetju in  še od teh le 30 
neposrednih proizvajalcev, kar je 
odločno premalo. Ob tem podat
ku nikakor ne moremo trditi, da 
predstavlja naša organizacija ZK 
vodilno politično silo, ki usmerja 
podjetje. Ali nam lahko verjamejo 
delavci v obratih, ki niso politično 
aktivni in razgledani, da se aktiv 
130 ljudi bori za napredek? Treba 
je sprejeti nove delavce, ki bodo 
pripravljeni sprejeti naloge orga
nizacije ZK, s tem pa tudi večjo 
družbeno odgovornost. Če nam 
bodo delavci zaupali, bodo tudi z 
veseljem stopili v  organizacijo ZK. 
Komunisti sm o se in se še zana

šam o na moč komunistične ideolo
gije in poštenost ljudi. Vse to ima 
velik pomen za naše ravnanje. 
Trdno sm o prepričani, da nam 
bodo naša prizadevanja uspela in 
da bom o ustvarili tak socializem, 
kot sm o s i ga vedno želeli.

Poleg tovariša Vinka H afnerja  
so  razprav lja li na  konferenci še: 
Boris Pertot, ki je  govoril o tem , 
kako se v našem  pod je tju  p ri
p rav ljam o  na ustanavljanje TOZD.

Zvone čem e  je  poudaril po
m em bnost akcijskega programa, 
ki je bil sprejet na pobudo orga
nizacije ZK. Z uresničevanjem ak
cijskega programa smo dokazali, 
koliko sm o sposobni narediti. De
lavci so  ponovno dobili zaupanje 
v podjetje. Tudi letošnji akcijski 
program je izrednega pomena za 
gospodarjenje v letu 1973. Naloge 
niso majhne, kljub temu, da sm o 
prišli iz največjih težav. Če kritič
no presojamo delo naše organiza
cije ZK, moramo priznati, da sm o  
premalo storili na tem, da bi pri
dobili nove mlade člane ZK. Tudi 
druga področja smo zanemarili. 
Potrebno bi bilo, da poživimo tudi 
športno dejavnost, povezava z 
upokojenci itd., ker to ljudi zdru- 

(Nadalj. na 2. strani)



Naše delovne enote v letošnjem letu
Predilnici

Letošnjo leto  je minilo v stal
nem pom an jkan ju  pfeje, p r i kate
rem s ta  obe predilnici z razum e
vanjem sodelovali in  z delom  ob 
prostih  sobo tah  ta  m anjko v pre
cejšnji m eri zm anjšali.

Pom anjkanje je  nastalo zaradi 
ukinitve nočne izmene, delno pa 
tudi zato, ker na domačem trži
šču p re je  n i bilo možno kupiti, 
ker jo  posam ezne predilnice 
usm erjajo  v izvoz.

Zaradi dela ob prostih  sobotah 
je bilo v obeh predilnicah izvrše
nih n ad  37.700 nadur, od tega v 
obratu I 24.400, v ob ra tu  II  pa 
13.300. O perativni plan je  bil do
sežen s 111 %, od tega v predil
nici I — 109,7 %, v predilnici II 
pa 113 %.

V letošn jem  letu  sta im eli pre
dilnici zaposlenih naslednje števi
lo delavcev:
— pred iln ica I  231, s  previjalnico 
237
— prediln ica II  137, s previjalnico 
185

N ajbolj pom em bno za predilni
ci je  tren u tn o  vsekakor nadaljeva
nje g radn je  predilniške zgradbe, 
kar je  poleg sklenitve pogodbe o 
nabavi oprem e bistvene važnosti 
za dokončno ureditev skupne pre
dilnice.

G radnja poteka po p lanu  in če 
ne bo kakšn ih  izrednih m otenj, bo 
dokončana do predvidenega roka.

V letošn jem  le tu  so se že začele 
realizirati tu d i prve investicije, 
na jh itre je  p a  bo realizirana tudi 
nabava novih turbinskih  strojev; 
s to investicijo  bom o v prihod
njem  le tu  zm anjšali prim anjk lja j 
preje. P rim an jk lja j p re je  tudi 
drugo le to  n e  bo v celoti odprav
ljen, vendar pa  računam o, da bo
do delavci obeh predilnic tudi 
vnaprej prip rav ljen i priskočiti na 
pomoč. M islim, da delavci predil
nic zaslužijo  vso pohvalo in pri
znanje, ker so žrtvovali svoj pro
sti čas in  z delom  ob sobotah re
šili p o d je tje  velikega problem a, ki 
bi lahko nasta l zaradi pom anjka
nja p reje .

O bratovodja 
Boris P erto t

Tkalnica I
K ljub tem u, da še ni končano 

proizvodno leto 1972, nam  doseže
ni rezu lta ti tkalnice I izkazujejo 
po po d a tk ih  do konca m eseca no
vem bra, izredno dobre rezultate, 
bodisi v  proizvodnji, kvaliteti, iz
koriščan ju  stro jev  in izvrševanju 
nalog. Doseženi rezultati so posle
dica priazdevanja  celotnega ko
lektiva, z lasti še neposrednih pro
izvajalcev in  strokovnega kadra, 
ki so s skupnim i napori pripo
mogli, d a  je  tkalnica dosegla na
slednje uspehe:

— operativni p lan je  bil dose
žen 1U8 % ali 15.474.06U m

— osnovni plan je  bil dosežen
117,0 %, k a r pomeni prekoračitev 
operativnega piana do vključno 
m eseca novem ora 1,262.000 m; 
p reuvidom a bo znašalo kon
cem  le ta  prekoračenje operativne
ga p ian a  cca 1,3/U.UUU metrov.

P ripom niti m oram o, da je  osnov
n i p ian  ooračunan n a  ooratovanje 
dven izmen. Ker je  tkalnica I do
16. oK toora obratovala še vedno v 
nočni izm eni (242 strojev), bo p re 
ko račen  osnovni p lan  za 2,310.000 
m etrov. Od 16. oktobra dalje sm o 
ustav ili nadaljn jih  116 Kovo av to
m atov  v nočni izmeni, tako d a  je  
tren u tn o  v pogonu še 126 širok ih  
R u tti avtom atov v tr i izmene.

K  tem  rezultatom  so prispevali 
tu d i posam ezni oddelki, k i so ob
ra tovali v dve izm eni s tem, da  so 
tka lc i začeli s  predčasnim  delom . 
Izkoriščenost strojnega parka  v le
to šn jem  letu  izkazujejo naslednji 
rezu lta ti:

— izkoriščanje na  8 u r  znaša 
88,4 n ap ram  letu 1971 — 83,4; to 
se p rav i, da se je  izkoriščanje 
dvignilo za 5 %; če pa računam o 
izkoriščanje na 7,5 ur, pa znaša v 
tem  le tu  94 %.

Posebno pozornost je  tkaln ica I 
posvečala kvaliteti izdelkov. Ar
tik le  je  razdelila na  nadaljno p re 
delavo in na zahtevo kom erciale 
n a  zahtevnejše artik le  (enobarv
ne). Pokazatelji kvalitete (vključ
no z m esecem novem brom  1972) 
so naslednji:

— izdelani m etri I. kvalitete 
14,063.212 m  ali 90,9 %

— izdelani m etri II. kvalitete 
1,298.065 m ali 8,4 %

— izdelani m etri III. kvalitete 
112.783 m  ali 0,7 %

Povprečni osebni dohodki za ob
dobje  jan u ar—septem ber so zna
šali 1.465,22 dinarjev, po povišan ju  
od 1. 10. 1972 dalje pa 1.570,25 din.

F luk tuacija  delovne sile se je  na
p ram  lanskem u le tu  precej um iri
la. V tem  obdobju  je  vstopilo 78 
delavcev, izstopilo pa jih  je  sku
paj 112. V večini prim erov je  b i
la  vzrok sam ovoljna zapustitev  
dela, nekaj delavcev pa je  zarad i 
ob jek tivn ih  vzrokov tudi spora
zum no prekinilo  delovno raz
m erje .

K ljub  ukinjeni nočni izm eni še 
vedno p rim anjkuje  delovne sile, 
p redvsem  za delovna m esta: čistil
ci stro jev , transportn i delavci in  
natikailke votka. V razm erom a 
k ra tkem  obdobju lahko p ričaku je 
m o tud i pom anjkanje tka lk , saj 
znaša sedaj njihova povprečna 
s ta ro s t 40 let. V zelo kra tkem  ob
d o b ju  bo odšlo v pokoj večje šte
vilo tkalk , nadom estila pa  ne m o
rem o dobiti. Vsekakor bo tre b a  v 
tem  pogledu m isliti na rek o n s tru k 
cijo  tkalnice, s katero  b i zadovo
ljili delovne pogoje, večjo proiz
vodnjo , boljšo kvaliteto in bo ljše  
pogoje dela.

Obiskali so nas vojaki

Na povabilo mladinske organizacije si je v petek, 24. no
vembra, ogledala naše podjetje skupina vojakov, ki služi 
vojaški rok v Kranju. Po ogledu podjetja so se z mladinci 
zadržali v krajšem razgovoru in jim je bilo ob tej priliki 
izročeno tudi spominsko darilo. Vojaki so bili navdušeni nad 
toplim sprejemom in so izrazili mnenje, da jim bo ta dan 
ostal še dolgo v spominu.

N apram  lanskem u le tu  v dose
ganju  akordov ni b istvenih  spre
memb. Tako je bilo v le tu  1971 
preseganje akordov s kvalite to  po
vprečno 122 %, dočim p a  v letoš
njem  letu beležimo rahe l p o ra s t in 
to 122,8 %, ki izhaja iz predčasne
ga dela oddelkov, ki ob ra tu je jo  na 
dve izmeni.

Končno lahko rečem o, da smo 
naše naloge za leto 1972 izpolnili, 
tako v doseganju operativnega 
plana, kvaliteti in proizvodnji. Pri 
tem  naj omenim tu d i to , da smo 
poostrili kontrolo n a  sta tvah , uve
dena pa je  tudi evidenca uporabe 
utenzilij po m ojstrsk ih  oddelkih. 
Močen poudarek je b il tu d i n a  iz
boljšanju  delovnega reda  in  disci
pline, toda n a  žalost ugotavljam o, 
da posam ezniki še vedno predčas
no zapuščajo delavna m esta , in se 
neupravičeno zadržujejo po gar
derobah. V prihodnjem  le tu  bomo 
m orali tud i na  tem  p o d ro č ju  sto
riti korak naprej.

Prepričani smo, da  se bom o v 
prihodnjem  letu lahko  pokazali s 
še boljšim i rezultati ob koncu le
ta, saj im am o za to  vse možnosti.

O bratovodja
B oris Soklič

Plemenitilnica II
Izvrševanje operativnih  planov 

proizvodnje je  že vse leto  19/2 pro
blem atično zaradi n izkih  zalog la
stnih surovih tkanin  in pom anj
kanja  tkan in  za uslužnostno deto. 
U stvarjena mesečna proizvodnja v 
nobenem m esecu ni dosegla pred
videne količine po osnovnem  pla
nu vključno z uslugam i, m edtem 
ko je osnovni p lan  brez uslug v 
obdobju januar — novem ber do
sežen v m etraži 145,52 %. Kljub 
tem u menim o, da  s tem  podatkom  
ne m orem o izkazovati naših  uspe
hov, ker je  osnovni p lan  brez 
uslug mnogo prenizek napram  
zm ogljivostim  kapacite t našega 
obrata.

N edovršena proizvodnja  je  zelo 
upadla, saj se je tekom  enega leta 
znižala za polovico: 30. 6. 1971 je 
znašala 1,829.716 m , 30.6. 1972 je 
znašala 99.929 m

Zaloga surovih tk an in  za prede
lavo se je  zniževala zarad i ukinit
ve tre tje  izmene v tkaln icah. Po
leg tega p a  je tka ln ica  I I  izdelo
vala tud i artikle, ki so bili že su
rovi oddani za predelavo v pleme- 
nitilnico I. Predvidenih uslug tu 
jim  podjetjem  ni bilo  toliko, ko
likor je  bilo p lan iran ih  v osnov
nem  p lanu, zato je  razum ljivo, 
d a  je  plem enitilnica I I  obratovala 
v zm anjšanem  obsegu.

Fluktuacija delovne sile je  bila 
tud i v le tu  1972 izredno visoka, 
predvsem  pri delavcih z začetnim 
delovnim stažem. Od 1. 1. 1972 do 
30. 11. 1972 je vstopilo  27 delav
cev, odšlo pa  jih  je  30; večinoma 
je bil vzrok prekinitve delovnega 
razm erja sam ovoljna zapustitev 
dela. Po p lanu za leto  1972 je  bilo 
predvidenih 130 delavcev, 30. 11. 
1972 pa  je  bilo v sp isku  123 delav
cev. Tudi bolezenski izostanki so 
bili razm erom a visoki v 11 mese
cih tega leta in sicer so znašali 
6,94%.

Novodošla delovna sila so ne
kvalificirani delavci, ki se v večini 
zelo težko privajajo  n a  industrij
sko dalo. Naj večja težava novih 
delavcev, ki niso dom ačini, je  sta
novanje. Zaradi neure jen ih  stano
vanjskih razm er n ek a te ri že v ze
lo kra tkem  času zapustijo  podjet
je. P ri veliki fluk tuac iji delovne 
sile pa je  razum ljivo, da upada 
kvaliteta dela in delovna discipli
na, tako da n iti z disciplinskim i 
ukrepi ne pride do žaljenega 
uspeha.

P reskrba z barv ili in  kem ikali
jam i v le tu  1972 n i b ila  najboljša, 
predvsem  zaradi predolg ih  dobav
nih rokov uvoženih barvil, ki tra 
ja jo  tu d i do 6 mesecev. Domači 
dobavitelji pom ožnih sredstev pa 
nas enostavno postav ijo  pred  dej
stvo, da naročenega pomožnega 
m ateria la  ne bodo več izdelovali. 
V zadnjem  času je  situacija  že ta 
ko kritična, da je  ogrožena redna

predelava pestrih  popelinov in 
drugih barvanih  tkanin  ter preje.

Osnovni p lan  za prihodnje leto, 
ki predvideva 7,200.000 m etrov do
m ačih tkanin  in  1,800.000 m etrov 
zunanjih  uslug je  sprejem ljiv, 
vendar pod pogojem , da bom o v

p rim eru  eventuelnih sprem em b 
plana dobili nadomestilo s takim i 
tkaninam i, katere lahko p redelu
je plem enitilnica II.

O bratovodja 
Srečko Teran

Gradnja novega dela predilnice

Delovna konferenca 
komunistov podjetja

(Nadalj. s 1. strani) 
žuje v večjo navezanost na naš 
kolektiv. Seveda je bilo tu krivo 
pomanjkanje finančnih sredstev.

Milan Šoštarič je  poročal o iz
vajan ju  akcijskega program a v 
tkalnici I. U resničevanje je  pote
kalo pozitivno in  rezultati so po
kazali boljšo  produktivnost, dvig 
kvalitete, preseg plana, štednjo z 
m aterialom  itd .

Izboljšala s ta  se tudi delovni 
red  in disciplina.

Tovariš Sitar je govoril o  infor
miranosti in izobraževanju mla
dih. Pri nas imamo razmeroma 
nizko kvalifikacijsko strukturo, 
kateri je  v  preteklosti botrovala 
predvsem visoka fluktuacija. Ome
nil je tudi, da preveč puščamo ob 
strani mlade iz južnih krajev. 
Bolj bi jih morali pritegniti v na
šo sredino, da se ne bi čutili od
tujene.

Evgenij Valjavec je  v razpravi 
opozoril, da  m oram o najprej 
ustvariti pogoje za organizacijo 
TOZD. Vemo, da im am o težave pri 
nabavi razn ih  surovin, p rav  tako 
glede cen nabavljenega m ateriala, 
m edtem  ko so cene našim  izdel
kom določene. Tudi sindikat je  
m nenja, da bi m orali p rosto  obli
kovati cene. Razni predpisi so se 
v nasp ro tju , devizni sistem  ni p ra
vilno u re jen . Dokler se tak i po ja
vi v d ružb i ne bodo spremenili, 
ne m orem o računati s 100 % izpol
nitvijo akcijskega program a. Vse 
napore je  treb a  v tej sm eri poja- 
čati, p rav  tako  pa tudi, da bi pod
je tja  lahko samostojmeje usm er
jala svoj uvoz in  izvoz. Doseči je  
treba zadolžitve, da ne bo  resolu
cija osta la  sam o na pap irju , te  
zadolžitve p a  naj bi veljale od fe
deracije in  republike navzdol.

Tovariš Franček Rogelj je po
udaril, da je  poleg program a za 
reševanje gospodarskih problemov

p o d je tja , potrebno pripraviti tudi 
p rog ram  za politično in  sam o
upravno  situacijo. K om unisti naj 
bodo seznanjeni s svojimi dnevni
m i nalogam i in to  tako, da  bodo 
razum eli stvari, o katerih  naj od
ločajo. Za vsak o b ra t je  treb a  na
red iti oceno politične in  sam o
upravne situacije. Ce tega ne bo
m o napravili, ne m orem o reali
z ira ti naloge, ki nam  jih  situacija  
v p o d je tju  narekuje. Tak politični 
p rogram  nam  m anjka tud i v okvi
ru  občine. Sicer ne m orem o reči, 
da sm o bili kom unisti neaktivni, 
k ljub  tem u pa nismo odpravili 
socialne razlike in  neupravičene
ga bogatenja, ki ne izhaja iz dela. 
Že p red  pismom smo im eli kom i
sijo  za ugotovitev diferenciacije, 
ki je  im ela dosedaj že 2 seji. Ko
m isija  im a zahtevno delo, ki bo 
tra ja lo  dalj časa, ker m ora  biti 
vse preverjeno in dokazano. Po
trebno  bo, da bom o tudi v p rihod
n jem  obdobju tako  uporn i in  za
greti, k o t smo se pokazali ob b ra 
n ju  pism a, kar nam  je  porok , da 
bom o v svojih prizadevanjih  tudi 
uspeli.

N i moč torej zanikati, da so  dis- 
kutantje na delovni konferenci 
iznesli mnoga aktualna vprašanja, 
od katerih je odvisen naš nadalj- 
ni uspeh in vzpon organizacije 
ZK. Organizacija ZK stoji sedaj 
pred pomembnimi in zahtevnimi 
nalogami, ki jih bo treba pospe
šeno reševati.

Po končani razpravi je  bil na
vzočim podan tudi akcijski pro
gram za prihodnje leto. člani 
konference so nato zadolžili sekre
tariat, da je treba akcijski pro
gram še dopolniti s predlogi, po
danimi na tej delovni konferenci 
in da se seznani z njegovo vsebino 
celotni delovni kolektiv preko to
varniškega glasila.

R. S.



Naše delovne enote v letošnjem letu
Tkalnica

Delovna enota je  v preteklih

obrat II
mesecih dosegla sledeče rezultate:

osnovni 
p lan  ikumul.

operativ, 
pl. ikumul.

v m otkih 101,9 % 102,3 '%
v m etrih 101,3 % 101,4%
v m1 101,5 % 101,4%
izkoriščanje au tom at, statev 88,6 %
izkoriščanje m ehansk ih  statev 73,5 %
Skupaj izkoriščanje 87,9 %

Dosežena kvalite ta  v surovem 
stan ju  je  pri zah tevnejši proizvod
nji (srajčevine) 77,9 %, pri ostali, 
m anj zahtevni proizvodnji pa
90,2 %. V skupnem  asortim anu je 
v surovem  stan ju  87,9 % tkanin 
prve kvalitete.

Udeležba posam ezne skupine ar
tiklov v celotni s tru k tu r i proiz
vodnje je  sledeča:

18,1 % kritični a rtik li
81,9 % nekritični a rtik li 
Doseženi rezu lta ti preteklega 

obdobja bi bili lahko znatno bolj
ši v kolikor p ro izvodnja  delovne 
enote ne bi bila m otena  z nekate
rim i že kroničnim i problem i. Ve
čina teh  je imelo m očan vpilv na 
uspešnost poslovanja že v pre tek 
lem letu, nekateri negativni vplivi 
pa so se v letošnjem  le tu  še stop
njevali.

iz  preteklega obdob ja  naj na
štejem o le nekatere: neurejenost 
klim atskih razm er, transportne  
poti — ureditev ta l, tran spo rtna  
sredstva, nepravočasno preskrbo- 
vanje proizvodnje z rezervnim i de
li, utenzillijami, pom ožnim i sred
stvi — barvam i, dispozicijam i itd. 
V letošnjem  le tu  [je vsaj za prvo 
polletje značilno, da sm o prak tič
no ves nabavljen m a teria l — uten- 
zilije, bili prisiljeni zaradi slabe 
kvalitete ali površne izdelave re
klam irati, ozirom a pod  silo raz
mer pom anjkan ja  po rab iti, z ri- 
zikom slabše uspešnosti proizvod
nje.

Opozoriti m oram o na  razdrob
ljenost asortim ana te r  iz tega iz
virajoče pogoste m enjave. Istočas
no je  v proizvodnji p re tirano  šte
vilo različnih v rst p re j v osnovi in 
votku, glede na surovinski sestav, 
način izdelave te r  številk.

Za uspešnost proizvodnje pred
vsem pa  dosežene kvalitete tkanin 
je odločilnega pom ena kvaliteta 
preje. D okum entirane reklam acije, 
ki so bile zaradi n u je  izstavljene 
dokaj pogosto, se  p redvsem  nana
šajo na  sledeče pom anjkljivosti 
oziroma napake v p re ji:

— večja odstopan ja  v številki 
preje

— niansirana in  neenakom erna 
preja

— pomešane različne vrste prej 
na križnih navitkih

— slabo naviti križn i navitki; 
zrahljane plasti p re je , nepovezana 
mesta, neustrezni vozli, prekriža
ne niti, neizenačenost velikosti 
novitkov istega tipa , itd .

Problem  ali neurejeno  proizvod
njo predstavlja tu d i heterogenost 
strojnega parka v navijaln ici križ
nih navitkov in navijaln ici votka.

V obdobju po kolektivnem  do
pustu smo zašli v večjo krizo s 
preskrbo delavcev te r  tako  za 
daljše obdobje o k rn ili obratovanje 
pod tako  zvanimi »norm alnim i po
goji«, k a r je  povzročilo v obdobju 
treh  mesecev zelo slabe delovne 
uspehe.

Delovna enota je  v okviru neka
terih  navedenih in  ostalih  delov
nih okoliščinah skušala  uspešno 
izvajati delovni, akcijsk i program  
z več akcijam i v sm eri organizaci
je proizvodnje, nagrajevan ja , u tr
jevanja delovne d iscipline in kon
trole proizvodnje.

Kot kaže se bodo neka te ri teh
nološki in tudi delovni pogoji v 
prihodnjem  obdobju  z investira
njem  v novo s tro jn o  oprem o le 
spremenili, kar nam  lahko daje 
upanje za uspešnejše poslovanje 
delovne enote, ko t tu d i celotne de
lovne organizacije. Vsem članom 
delovne enote, sodelavcem  in ce
lotnem u kolektivu želim  srečno in 
uspešno Novo leto 1973.

O bratovodja tkalnice II
Edvard O stanek

Gravura
Za delovno enoto  gravura lahko 

rečemo, da  je  v letu, ki se izteKa, 
urejevala m edsebojne delovne od
nose in delovne naloge s sodelova
njem  vsem članov enote, lahko bi 
rekli na osnovi sam oupravnega 
dogovarjanja. Delovne dolžnosti so 
vedno bolj sam ostojno in odgovor
no prevzemale posam ezne delovne 
skupine, k je r  je  vedno bolj p riha
ja la  do izraza njihova iniciativa 
in zavestna odgovornost za pravo
časno in kvalitetno  izvrševanje 
nalog. Talko sodelovanje je  m no
go pripom oglo k doseženim uspe- 
nom  delovne enote gravura. Te
kom  leta nam  je  predstavljal naj
večji problem  pridobivanje novih 
delavcev in  njihovo usposabljanje 
za delovna m esta . V naši delovni 
enoti so precej zahtevnj pogoji 
dela in tako  sm o bili prisiljeni 
poiskati vse m ožnosti, da novo- 
sprejete č im bolje in  čim hitreje 
usposobim o za delo. To nam  je 
tu d i uspelo, spj smo usposobili 
večje število risa rjev  in delavcev 
za izdelovanje ro tacijsk ih  šablon, 
z boljšo organizacijo  dela pa  so

se izpopolnila tudi ostala delovna 
m esta.

Ko ocenjujem o dosežene rezul
ta te , lahko z gotovostjo trdim o, da 
se je  v letošnjem  letu  proizvod
n ja  znatno povečala in  izboljšala 
kvalite ta  dela. Svet delovne enote 
je  podvzel tudi ukrepe za izbolj
šan je  odnosa do dela, kot p rispe
vek k izvajanju akcijskega p ro 
gram a.

R ezultati, ki so bili v delovni 
enoti doseženi ,so plod m edseboj
nega sodelovanja in razum evanja, 
tako  vodstva enote ko t njenih sa
m oupravnih  organov, skratka vseh 
zaposlenih v gravuri.

Delovna enota gravura želi vsem  
v kolektivu  srečno in uspehov pol
no novo leto 1973.

V. J.

Vzdrževalno
energetski

obrat
N aša delovna enota s približno 

240 zaposlenim i skrb i za tekoče 
vzdrževanje, revizije in rem onte 
s tro jn ih  naprav, objektov in zem 
ljišč. K  nam  spadata 'tudi obe to 
plarn i, k i proizvajata del po treb 
ne električne energije in v celoti 
pok riva ta  potrebe po pari za teh
nološki proces in  klim atizacijo 
obratov, te r m azalna služba, k i v 
obeh obra tih  skrbi za m azanje 
stro jev . V dejavnosti smo torej 
dokaj razvejani, saj b i poleg zgo
raj naštetega omenil lahko tu d i 
izdelavo in  popravilo zabojev vseh 
v rst, p rav  tako pa  ne smem izpu
stiti vzdrževanja vozil ter razkla
dan ja  vagonov in kamionov.

Pismo uredništvu
Že dalj časa se p ripravljam , da 

vam  napišem  nekaj vrstic. Z ve
seljem  vsak m esec sprejm em  Tek
stilca in sem  zelo vesel, da m i ga 
tako  redno pošilja te , saj je  to  edi
n a  povezava s podjetjem , v kate
rem  sem preb il del svojega živ
ljenja.

V predilnici bivše Jugobrune 
sem  se nam reč  zaposlil meseca 
m arca 1938, to re j praktično od pr
vih dni o b s to ja  predilnice.

Prav m eseca decem bra bo po
teklo 35 le t, k a r  so se zavrtela 
p rva  vretena v tem  obratu . Če 
človek pom isli nazaj, pravzaprav 
35 let n i kdo ve kaj dolga doba, 
saj čas neverje tno  h itro  beži. Če 
p a  bi p rišel danes nekdo, k i že 
dalj časa n i b il v podjetju , po
novno pogledati obrat, se prav  go
tovo ne bi m ogel načuditi velikim 
sprem em bam  in  napredku predil
nice.

Malo je  še tis tih  delavcev, kii 
vedo povedati, kako smo delali v 
bivši Jugoslaviji in še nekaj let 
po  drugi svetovni vojni. Koliko 
nedelj smo delali, ko smo takore- 
koč tekm ovali za čim višjo proiz
vodnjo. N aporno  troizm ensko de
lo v težkih delovnih pogojih je 
bilo  krivo, da  si je  m arsikdo po
iskal delo v drugem  podjetju ,

k je r so prejem ali za lažje delo 
višje osebne dohodke. Danes lah
ko na  p rs te  p reštejem o veterane, 
ki še vedno vztrajajo , seveda s to 
razliko, da delajo v zares lepih in 
sodobno oprem ljenih prostorih  
nove predilnice. S tare in  iztrošene 
s tro je  so zam enjali m oderni in  iz
popoln jen i stro ji, M omogočajo 
poleg večje proizvodnje tudi b o lj
šo kvaliteto. Čisti in  lepi delovni 
p ro s to ri, garderobe in  kopalnice, 
o k a te r ih  včasih še sanjali nism o, 
vzbujajo  delavcu pravo dom ačnost 
in  skoraj bi človek lahko rekel, 
da je  predilnica danes drugi dom  
delavca ali delavke. Včasih smo 
m alicali k a r  ob stro jih ; košček 
k ru h a  in  zraven kakšno jabolko 
sm o prekladali po s tro ju  od vre
ten a  do vretena, vmes ' pa vezali 
p re trge , tako smo im eli to skrom 
no m alico običajno še precej za
prašeno.

T udi p rostih  sobot in dopustov 
nism o poznali. Na delo sem se le
ta  1938 in  1939 vozil 2 tedna z vla
kom  in en teden z avtobusom  iz 
Tržiča, odvisno pač od tega, v ka
te ri izm eni sem delal. Nihče nas 
ni vprašal, koliko stane prevoz na 
delo, kaj šele, da bi računali na 
povrn itev  prevoznih stroškov; ve
liko delavcev pa se je  tudi vozilo

Težko bi strnil v k ra tkem  se
stavku vsa .opravljena dela v letoš
njem  letu. Naj naštejem  sam o ne
kaj pomembnejših:

O brat I
— izdelava tem elja za predilni

co,
— sodelovanje pri m ontaži kot

la »Welker«,
— adaptacija p rosto ra , k jer bo 

nova pletilnica,
— obsežno delo p ri preselitvi 

kosm atilnice in ureditev prostora,
— ureditev prostorov za obratne 

pisarne plem enitilnice, ki so del
no še v teku,

— ureditev p rostora  za pranje 
šablon,

— preureditev s tro ja  za pranje 
tekačev,

— izdelava dveh galerij, več vo
zičkov, nihalnih v ra t itd .

O brat II
— izdelava 20 navijalnih sto jal s 

pogonom,
— izdelava mešalne celice v pre

dilnici,
— ureditev razsvetljave v pleme- 

nitilnici,
— obnovitev kondenznega zbi

ralca,
— nove stopnice v toplarni.
— Trenutno je v teku  demonta- 

ža strojev v tkalnici I in u re jan je  
p ro s to ra  za nam estitev novih sta
tev.

V obeh obratih  je  bil v poletnih 
mesecih izveden rem ont proizvod
n ih  in energetskih naprav , te r še 
niz drugih del, ki spadajo  poleg 
tekočega vzdrževanja v naš delo
krog.

Praktično so naši delavci p riso t
ni povsod v podjetju . Odgovorno
sti so velike, posebno kadar mo
ram o odpraviti težje napake, ki

bi lahko p o d je tju  povzročile več
ji  zastoj. V časih se znajdem o v 
velikih težavah, ko pričnemo z de
lom s pom anjkljivo tehnično do
kum entacijo ali p a  da se situacija 
ob začetku del m enja. Tako iz
gubljam o dragoceni čas, po drugi 
stran i pa poslušam o tudi očitke, 
za katere m sm o sam i krivi. Ker 
se v bodočnosti predvidevajo več
je  prestavitve stro jev  iz enega v 
d rug i obrat, bodo m orale odgovor
ne  strokovne službe tem eljiteje 
p ristop iti k  sodelovanju. P ri tem 
naj omenim tud i to, da bomo mo
rali v p rihodnosti naše vzdrževal
ne službe oprem iti s sodobnejšim  
orodjem. Le tako  bomo lahko v 
prihodnosti sledili vsem zahtevam 
m potrebam  pod je tja , ki nikakor 
ne bodo m ajnne. V tem  smislu 
smo že v le tošn jem  letu dosegli 
napredek, v bodoče pa  bomo mo
rali posvetiti tem u  še večjo pozor
nost.

Fiulktuacija zaposlenih je  bila 
v tem  letu nekaj m anjša. K tem u 
je pripom oglo povišanje osebnih 
dohodkov, zato  tudi v bodoče ne 
pričakujem o zapuščanja podjetja. 
Bolj zaskrb lju joč je  podatek da 
m ed m ladim i ljudm i z dokončano 
osemletko n i in teresa  za izučitev 
v k ljučavničarski stroki. Že v lan
skem  in tu d i v letošnjem  le tu  se 
na naš razpis ninihče prijavil.

Ob koncu bi se vsem proizvod
n im  enotam  in upravi zahvalil za 
strpnost, k ljub  tem u, da v celoti 
nism o mogli izpolniti vseh želja. 
Vsem članom  VEO, ostalim  delav
cem Tekstilindusa in Konfekcije 
Triglav želim  srečno novo leto 
1973.

O bratovodja
S tane Markelj

na  delo iz oddaljenejših  krajev s 
kolesom in to ob vsakem  vreme
nu.

Naj končam  in prosim , da spo
ročite obratovoidstvu predilnice I 
te r  vsem delavkam in  delavcem v 
tem  obratu  iskrene čestitke ob 35. 
obletnici obsto ja te r  m ojo  iskre
no željo, da bi predilnica I še na
prej tako napredovala ko t dose- 
daj.

K er teče že zadnji mesec tega 
leta, želim celotnem u kolektivu 
Tekstilimdusa mnogo uspehov v 
le tu  1973 te r  vse lepo pozdravljam . 

Ivan Mlinar, 
invalidski upokojenec

Dragi Ivan
Vaše pismo nas je prijetno pre

senetilo in obenem razveselilo. 
Spomnili ste nas na pomembno 
obletnico obrata predilnice, na ka
teri bi prav gotovo pozabili, kar 
pa je v današnjem tempu razvoja 
do neke mere razumljivo. Podjet
je namerava še pred novim letom  
povabiti na obisk vse naše upoko
jence, zato upamo, da boste tudi 
Vi med njimi. Veselilo nas bo, če 
se boste takrat oglasili tudi v  na
šem uredništvu. V novem letu tu
di Vam želimo mnogo zdravja in 
sreče in Vas lepo pozdravljamo!

Uredništvo

Letošnji upokojenci

Upokojenci tkalnice I

*
Jelka Dopudža sprejema darilo

24. novembra je izvršni odbor 
sindikata tkalnice I priredil poslo
vilno slovesnost svojim upokojen
cem. V imenu sindikata se je od 
njih poslovil Jože Cuderman, ki 
se jim je zahvalil za dolgoletno 
in vestno delo ter trud, ki so ga 
vložili tekom dolgih let zaposlitve 
v tkalnici I. na Koncu jim  je zaže
lel, da bi v pokoju uživali še mno
go zdravih, srečnih in  zadovoljnih 
let.

Izvršni odbor sindikata je obda
ril letošnje upokojence z ročnimi 
urami, nato pa je sledila pogosti
tev.

Delovno enoto tkalnico I so le
tos zapustili naslednji delavci:

Kristina ČIMŽAR 
Marija DROLE 
Stanislava KAVČIČ 
Antonija PEGAN 
Frančiška TRILAR 
Jelka DOPUDŽA 
Hedvika HAFNAR 
Francka GOVEKAR 
Rezka BALAŽIČ 
Janez KALAN in 
Marija BERCE



Sašo Uzar pri delu

Med sprehodom po obratih sem  se pogovarjala z nekaterimi našimi 
delavci in delavkami. Zanimalo me je predvsem, kako se počutijo 
na delovnih mestih, s kakšnimi težavami se  srečujejo pri delu in  
nazadnje, ker se  bliža konec leta, še to, kaj si želijo v  novem letu  
1973.

Milan Frantar iz plemenitilnice I

let zaposlena v našem  podjetju , 
od tega 20 let ko t tkalka, zadnjih 
7 let pa je vezalka.

»Na delovnem m estu  nim am  te 
žav, pa  tudi z delom  sem zado
voljna. Težave ohičajno nastanejo 
tak ra t, ko ka te ra  od nas m anjka. 
Rezerve ni, zato m oram o delati 
druge nam esto n je . S tem  se nam  
poveča delo, m edtem  ko kvaliteta 
in dohodek padata . Tako na kon
cu zaslužimo m an j, čeprav več

delamo. Z osebnimi dohodki smo 
se prem aknili precej na  bolje, se
veda pa  je  naša želja, da bi bilo 
drugo leto  še bolje.«

Milan Frantar, 15 le t zaposlen v 
našem  p o d je tju  kot tiskar v ple- 
m enitilnici I:

»Želim si, da bi bilo prihodnje 
leto vsaj tako dobro, kot je  bilo 
letos, pa  bom  kar zadovoljen.«

Marija Pilar, predica, zaposlena 
25 let v našem  p o d je tju

»V p o d je tju  se dobro  počutim , 
tako na delovnem  m estu  ali pa 
kar se tiče odnosov s sodelavci in 
nadrejenim i. V časih im am o p red i
ce težave zarad i slabega m ateriala, 
k a r pa seveda n i najhu je . D osti 
težje je, če m an jka  delavcev. Z 
osebnimi dohodki sem zadovoljna, 
posebno po  zadnjem  povišanju, 
seveda pa  si želim, d a  bi bili še 
boljši, saj se cene vsak dan dvi
gajo. L etošnje le to  sm o v pred il
nici delali sko ra j vse sobote, ker 
je  podjetju  p rim anjkovalo  preje. 
Takrat so nam  obljubili, da bom o 
dobili zato  dodatn i kontigent 
ostankov. U pam o, da to  ne bo 
ostalo le p r i obljubah.«

sem d ostik ra t p rihajala  na delo, 
ker sm o dom a gradili hišo. V no
vem le tu  si želim le zdravja, vse 
drugo p a  tako  samo pride.«

Tilka Macur, predica, zaposlena 
27 let v našem  pod je tju

»Odkar im am o ukinjeno nočno 
delo, p rak tično  nim am o nobenih 
težav, poleg tega pa so nam  po
višali osebne dohodke. Na delov
nem m estu  in  v tovarni se dobro  
počutim , sk ra tk a , zadovoljna sem 
p ri nas. Ob p ro s tih  sobotah ni- Tilka Macur

Marija Pilar

Sašo Uzar, obratn i električar, 
22 let zaposlen v podjetju , od tega
16 let v predilnici I.

Sašo je  že »star maček« v našem  
kolektivu, najbolj pa ga poznajo 
v predilnici. Pred kratk im  se je 
m udil v Usti nad Orlici na Češko
slovaškem , k jer im ajo tekstilno 
tovarno, oprem ljeno z m odernim i 
tu rb in sk im i predilniškim i stro ji. 
K er bo  tud i naša nova predilnica 
oprem ljena s tem i stro ji, sem ga 
vpraša la  za m nenje, kaj m eni o 
njih?

»Novi stro ji, s katerim i bom o 
oprem ili predilnico, so v p rim er
jav i s sedanjim i 3-krat h itre jši. 
T udi predice bodo imele lažje 
delo (ne bo sklanjanja, vzdigova- 
n ja  zabojev itd.). Prepričan sem , 
da se bodo ..tudi predice h itro  p ri
vadile na nove stro je , ker je  po- 
služevanje zelo enostavno. K ljub 
tem u pa me skrbi nekaj drugega: 
nam reč  vzdrževanje novih stro jev . 
T aka avtom atizacija, kakršno uva
jam o , zahteva tudi ozko speciali

ziranost vzdrževalne službe (za 
jak i tok in posebej za šibki tok). 
M orali bomo pač prek in iti z do
sedanjo prakso, da m o ra ta  dva 
vzdrževalca znati vse. To so spo
znali tudj že v drugih podjetjih , 
n p r. BPT Tržič, k jer im ajo  že 
take stroje.«

Milka Hudobivnik, vezalka, 27

Milka Hudobivnik

Naš pogovor

Akcijski program za
1. Vse investicijske naložbe bo re, da bo proizvodnja potekala s

potrebno čim preje aktivirati za 
kar je posebej zadolženo tehnično 
vodstvo, vodstvo vzdrževalnih ob
ratov in obratovodstva delovnih| 
enot, katerim  investicije pripa
dajo:

— pletilnica v  enoti tkalnice I
— 48 avtom atskih statev v tkal

nici II
— parilnik v plemenitilnici I
— oprema za plemenitenje ple

tenin v plem enitilnici I
— koncentracija in modernizaci

ja predilnice v obratu I.
2. V letu 1973 se uvaja novo po

dročje proizvodnje in sicer pletil
nica, katere proizvodnja bo zna
šala 946.000 m . Od te proizvodnje 
se pričakuje vrednost proizvodnje 
v višini 45,800.000 N  din in s tem 
tudi razmeroma visoka akumula
cija. Zato morata prizadeti delov
ni enoti tkalnica I in plemenitil- 
nica I podvzeti vse potrebne ukre
pe, da bo po montaži opreme 
proizvodnja čimpreje normalizira
na. Posebna naloga velja plemeni
tilnici I in  kontr. razv. sektorju, 
da bodo tehnološki postopki ple
menitenja čim preje v praksi osvo
jeni. Razen tega je v  to zvrst pro
izvodnje vložiti maksimalne napo

čim  več j o pazljivostjo, da bo od
stotek  neregularne robe in ostan
kov čim  manjši.

( Zadolženi: tehnični direktor, di
rektor kontrolno-razvoj. sektorja, 
obratovodja tkalnice I in obrato- 
vodja plemenitilnice I.

3. Od rentabilnosti proizvodnje 
je odvisna akumulacija podjetja, 
zato velja še v naprej vlagati 
maksimalne napore, da bo kreira
nje novih proizvodov in redna 
proizvodnja čimbolj rentabilna. V 
letu  1973 je treba doseči v  po
vprečju sledeče:
Rentabil.
stopnje

Cilj
I. 35% proizvodnje

II. 20% proizvodnje
III. 20 % proizvodnje
IV. 25% proizvodnje
V. — % proizvodnje

VI. — % proizvodnje
Postavljene cilje ne bo zlahka 

doseči, kar terja mnogo kreativnih 
in  poslovnih naporov v komerci
alnem, razvojnem, ekonomskem  
in tehničnem sektorju.

Zadolženi: direktor komercial
nega sektorja, dir. kontr. razv. 
sektorja, dir. ekonom, sektorja, 
dir. teh. sektorja.

leto 1973
4. Akumulacija podjetja je poleg 

rentabilnosti odvisna predvsem  
od kvalitete proizvodnje, za kar 
se mora prizadevati sleherni član 
kolektiva, predvsem pa vodstveni 
in kontrolni organi v  proizvodnji. 
Posamezne proizvodne delovne 
enote morajo doseči povprečne re
zultate:
— tkalnica I (vključno s

pletilnico) 99 %
— tkalnica II 89 %
— plemenitilnica I 92 %
— plemenitilnica II 85%

Istočasno morata delovni enoti 
predilnic podvzeti vse potrebne 
notranje ukrepe, da bo kvaliteta 
preje ustrezala zahtevam tkalnic. 
Kolektiva predilnic sta že v letu 
1972 pokazala visoko stopnjo pri
pravljenosti za potrebe podjetja 
glede pomanjkanja preje, ko sta 
z dodatnim delom ob prostih so
botah oskrbovali talnice z manj
kajočo prejo. Celoten kolektiv tu
di v letu 1973 pričakuje, da bosta 
predilnici omogočili nemoteno 
oskrbo tkalnic s kvalitetno prejo. 
Posebno nalogo glede količinske 
oskrbe s prejo bo treba posvetiti 
čimprejšnji montaži in pričetku 
redne proizvodnje iz turbinskih 
(brezvretenskih) predilnih strojev 
BD 200.

Delovna enota gravure mora zvi
šati kvaliteto graverskih izdelkov 
in tudi zvišati produktivnost, ker 
sedanje količine ne zadoščajo za 
tolikšno količino tiskanih desse- 
nov, kot jih zahteva tržišče.

Obratovodstvi plemenitilnic mo
rata podvzeti ustrezne ukrepe, da 
se bo zmanjšala količina ostan
kov, ki so kljub zmanjšanju v le
tu 1972 še vedno premočno udele
ženi v celokupni proizvodnji.

Zadolženi: direktor tehničnega 
sektorja, dir. kontr. razv. sektor
ja, vodje proizvodnje, obratovod- 
je vseh delovnih enot, osebje v 
delovnih enotah.

5. Proizvodne dispozicije se mo
rajo izvrševati v predvidenih ro
kih. Prvenstveno to velja za iz
vozna naročila in domače konfek
cije. Vso pozornost bo treba tudi 
posvečati pravočasni izdelavi no
vih vzorcev za sezonske kolekcije, 
kar bo omogočilo komerciali no
vo strategijo prodaje proizvodnje 
v naprej, ne pa na zalogo. Proiz
vodnja v tkalnicah in plemenitil- 
nicah mora praviloma potekati 
brez dodelav, v  kolikor je pa iz
jemoma potrebno, se pa izvede 
samo s predhodno odobritvijo 
tehničnega sektorja. Tudi viški se 
morajo gibati v  predpisanih okvi
rih.

Zadolženi: tehnični direktor s 
pripravo dela, komerc. direktor s 
konjunkturnim oddelkom, obrato- 
vodje z disponenti.

6. Kreiranje novih proizvodov je 
poleg proizvodnje najpomembnej
še področje delovanja v podjetju. 
Razvijati je treba sodobne, renta
bilne artikle pri upoštevanju da
nih proizvodnih možnosti, najra
cionalnejšemu načinu proizvodnje, 
ki mora temeljiti na sodobnih 
znanstvenih in tehnoloških dosež
kih.

Zadolženi: direktor kontr. razv. 
sektorja, dir. komerc. sektorja, 
dir. tehničnega sektorja in  dir. 
ekonomskega sektorja.

7. V letu 1973 predstavljajo sa
m o materialni stroški vrednost
180.860.000 N din, zato je treba pri
četi z rednim in kontinuirnim  
zasledovanjem stroškov v delov
nih enotah, torej stroške vredno
stno približati stroškovnim nosil
cem. Potrebno bo izdelati ustrezen 
sistem , po katerem bo možno ana
lizirati stroške ter podvzeti ukre
pe za njihovo zniževanje. Istočas
no se bo treba prizadevati, da se 
bo uvedel sodoben pripomoček pri 
zniževanju stroškov tkzv. »Anali
za vrednosti«, kar bo terjalo so
delovanje vseh strokovnjakov, ki 
so  sposobni dajati ideje za poce
nitev proizvodnje, vendar ne na 
račun kvalitete.

Zadolženi: dh. ekonomskega
sektorja, dir. finančnega sektorja, 
dir. kadr. sektorja in dir. tehnič
nega sektorja.

8. Poleg zniževanja proizvodnih 
stroškov in posebej gospodarnim



Koliko nas
stanejo
Do meseca jan u arja  1970 so čla

ni kolektiva, ki se vozijo n a  delo, 
plačevali ded stroškov in  sicer je  
ta  prispevek znašal v zim skem 
času 15,— din, v letnem  času pa 
20,— din. Po praviln iku o prevoz
nih stroških, ki je  bil sprem enjen 
in  je  te sprem em be sp re je l delav
ski svet podjetja  dne 27. 1. 1970, 
plačujejo člani kolektiva prispe
vek v višini 25,— din, ne gledft na 
letni čas. Ta pravilnik je  v velja
vi od 1. 2. 1970 dalje  in  se do 
sedaj ni sprem injal. Po tem  p ra
vilniku naše p o d je tje  vrača 
prevozne stroške n a d  25,— din me-

prevozi
sečno in sicer za prevoze, ki so v 
oddaljenosti od sedeža podjetja 
od 5 do 25 km . Do 5 km oddalje
nosti od pod je tja , ki zajem a k ra 
je: Kokrica, G orenje, H rastje,
Drulovka, Zg. B itn je, Rakovica in 
Polica pri N aklem , člani kolektiva 
nim ajo pravice do povračila p re
voznih stroškov. Prav tako nosijo 
delavci sami vse stroške za od
daljenost nad  25 km  od sedeža 
podjetja, to je  tiste  stroške, ki 
presegajo ceno v okviru 25 km.

V tem  obdobju  se prevozni stro 
ški občutno narasli, k a r  nam do
kazujejo nasledn ji podatki:

Leto Število
vozačev °/o Stroški prevoza, ki 

brem enijo pod jetje %

1970 1.161 100 615.993,20 din 100
1971 1.045 90 823.989,70 din 134
1972 950 82 743.547,80 din . . .  (10 mesecev)
1972 950 82 900.000,— din 145 (začelo leto)

Iz gornjih  podatkov je  razvid
no, da se je  število vozačev v tem 
obdobju  znižalo za cca 20 %, na 
drugi stran i pa  se ugotavlja isto
časno povišanje prevoznih stro
škov in sicer kar za 45 %, dočim 
se prispevek vozačev v tem  času 
ni spremenil. Če bi dejanske stro 
ške, ki so predvideni za letošnje 
leto v višini 900.000,— din  p rera
čunali na  število vozačev iz leta 
1970, bi ta  strošek prevoza v le
tošnjem  letu znašal že 1,100.000,— 
din oziroma bi povišan je  znašalo 
kar za cca 80 %.

Za prim erjavo vam  navajam o 
podatke nekaterih d rug ih  podje
tij:

a) V tovarni Sava im ajo  kilome
trino neomejeno, vozači p a  plaču
jejo  prispevek v višini 40-— od 
1. 2. 1972 dalije.

b) V Isk ri im ajo p rav  tako kilo
m etrino neomejeno, prispevek vo
zača k prevozu na  delo in z dela 
pa znaša 52,80 din. S tem  prispev
kom je  praktično izločeno povra
čilo prevoznih stroškov  za lokalni 
prom et, ta  pa je  v obsegu do 5 km 
oddaljenosti od p o d je tja .

c) V Planiki že dalj časa vrača
jo  delavcem prevozne stroške le 
od 50 do 100 d inarjev  mesečno, 
vse ostale stroške pa  k rije jo  de
lavci sam i.

d) V tovarni dekorativn ih  tkanin 
v L jubljani se delavcem  vrača

prevozne s tro ške  le od 100 d inar
jev dalje in  ne glede na  oddalje
n o st od pod je tja .

e) V L itostro ju  znaša prispevek 
delavca od 55 do 90 dinarjev me
sečno. Vmesne stopn je  so odvisne 
od oddaljenosti od podjetja, to 
pomeni, če je  večja oddaljenost, 
večji je tudi prispevek.

Zaradi zv išan ja  cen za prevoz 
bodo v n a jk ra jšem  času določili 
naj nižji prispevek vozača na  75 
dinarjev.

K ljub tem u, da m orajo v d ru 
gih pod jetjih  delavci precej več 
prispevati k  stroškom  prevoza, bo 
osta l prispevek naših  delavcev do 
nadaljnjega nesprem enjen.

Važno opozorilo 
glede mesečnih 

vozovnic -  
PREBERITE!

Prom etna p o d je tja  so nedavno 
im ela sestanek  s predstavniki 
podjetij, ki sk rb ijo  za prevoze na 
delo. č lanom  kolektiva posreduje
m o naslednja določila, ki so jih  
izdala p rom etna  podjetja  glede 
m esečnih vozovnic:

g»«- s ,  '? ,
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Zaim Đananovič pri svojih kotlih

IMaš pogovor

Mesečne vozovnice bodo veljale 
za dobo enega leta in nam bodo 
pri obračunavanju le-teh upošte
vali le spremembe. Zato naj vsak, 
ki mesečne vozovnice za tekoči 
mesec ne bo rabil (stalež, dopust 
ipd.), vozovnico NAJKASNEJE DO 
VSAKEGA 2. V MESECU takoj 
vrne v obratno pisarno, sicer bo 
vozovnico v celoti sam plačal, za 
vsako spremembo v teku tekočega 
leta (poroka, sprememba relacije 
itd.), mora vsak najkasneje do 20. 
v mesecu za prihodnji mesec pri
nesti v  obratno pisarno svoje de
lovne enote novo fotografijo in 5 
din. č e  nekdo izgubi mesečno vo
zovnico, lahko dobi novo, za kar 
bo rabil novo fotografijo in bo 
moral plačati prometnemu pod
jetju 50,— din, to je znesek, ki 
zajema stroške preklica izgublje
ne vozovnice in stroške izdaje no
ve vozovnice. Vozovnico pa bo do
bil šele za naslednji mesec. Za 
tekoči mesec, to je v času, ko bo  
brez m esečne vozovnice, bo mo
ral redno plačevati in te stroške 
mu nihče ne bo povrnil. Torej, 
skrbno hranite mesečne vozov
nice!

V kolikor nekdo prekine delov
no razmerje s podjetjem in je  
prejel mesečno vozovnico za teko
či m esec, naj vozovnico ob prene
hanju delovnega razmerja vrne v 
obratno pisarno svoje delovne 
enote. V slučaju, da nekdo ob od
hodu iz podjetja vozovnico odne
se, se smatra za slorabo vozovni
ce. V tem primeru bodo zoper 
dotičnega podvzeti sankcijski ukre
pi na njegove stroške.

Do nadaljnjega bo treba vsako 
leto za prihodnje leto že do 1. de
cembra dostaviti nove fotografije. 
Preskrbite si jih pravočasno, da 
ne bo tako kot je bilo v  letošnjem  
letu. H. Francelj
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N ovi predilniški stroji
Minuli teden so prispeli po že

leznici prvi turbinski stroji za 
predilnico, nabavljeni na češkem . 
Tako so se začele uresničevati na
še vložene investicije, ki bodo v 
prihodnjem letu odigrale pomem
ben premik, predvsem kar se tiče 
primanjkljaja preje. Tudi gradnja 
novega prizidka poteka v dogovor
jenih rokih. Ravno sedaj dokon
čujejo zadnjo ploščo na stavbi. 
Tako lahko pričakujemo, da bom o  
po novem letu takoj pričeli z 
montažo.

Zaim Dananovič, 19 le t zaposlen 
v našem  podjetju . Skoraj verjetno 
ni člana našega kolektiva, ki ne 
bi poznal našega »strica«.

»Prihodnje leto se bom  poslovil 
od Tekstilindusa, ker se nam era
vam  upokojiti. Izpolnil bom  nam 
reč starostne pogoje, m edtem  ko 
m i delovnih let m anjka. Tako bo 
precej nizka pokojnina, ker že 
zdaj nim am  posebno dobre plače. 
No, če bom zdrav, si bom  že našel 
k je  kakšno honorarno zaposlitev. 
Zaenkrat so m i nekaj takega ob-

Prejšn ji teden  je dedek M raz ob
daril naše gasilce, ‘k i so več let 
čakali na avto. Gasilcem se je  ta-

ljubili pri A grariji. No, če bo šlo 
vse lepo in prav , bom  tako postal 
m ali »direktor Agrarie«, je  hudo
m ušno pristavil stric , nato  pa  je 
nadaljeval: »Delam kot »pepeljar« 
v term ocentrali in  mi je sam o 
delo všeč, le k ad a r čistim  kanale 
je  hudo, ker se včasih nabere to
liko ogljikovega dioksida, da je  že 
večkrat pregorela žarnica. Kako ta 
vpliva nam e, pa si lahko mi
slite. Kljub tem u pa, kaj b i se 
človek grizel, saj n ik je r ni za vse,« 
je  dobrovoljno zaključil stric.

ko izpolnila goreča želja in  »ko
m aj čakajo«, da se bodo z novim 
kom bijem  pokazali v javnosti.

Dedek Mraz našim  gasilcem

Akcijski program za leto 1973
ravnanjem z reprodukcijskimi 
materiali ostaja še  v  naprej per
manentna naloga vseh delovnih 
enot pri zviševanju produktivno
sti. Zato morajo delovne enote iz
delati ustrezen program, ki bo v 
številčnih podatkih prikazoval ci
lje pri zniževanju stroškov in dvi
gu produktivnosti, pri čemer je 
treba tudi upoštevati nove inve
sticije.

Zadolženi: vodje proizvodnje in 
obratovodje.

9. Pri naročanju reprodukcij
skih in pomožnih materialov je 
treba še v naprej paziti, da se vr
ši čimbolj gospodarno t. j. pravo
časno, v  primernih količinah, v 
ustrezni kvaliteti in  ceni. V teku 
leta se je porabila glavna količi
na neoperativnih materialov, ka
tere je treba v letu 1973 dokončno 
likvidirati, pri tem  pa paziti, da 
ne nastajajo nove zaloge, ki bi 
neopravičeno bremenile obratna 
sredstva.

Zadolženi: direktor tehničnega 
sektorja, dir. komerc. sektorja, 
vodja nabave, vodja proizvodnje 
in obratovodje delovnih enot.

10. Nedovršena proizvodnja se 
mora še nadalje znižati in sicer 
na 3,000.000 m za plemenitilnico I 
in II skupaj. Posebno pozornost

velja posvetiti pleteninam, katerih 
zaloge ne bodo smele presegati
60.000 m, kar predstavlja 15-dnev- 
no proizvodnjo. Zaloga preje za 
tkalnice in  pletilnico ne sme pre
segati 220 ton za surovo in barva
no prejo.

Komercialni sektor bo pa moral 
pravočasno oskrbeti plemenitilni- 
ci s potrebno količino storitev ali 
kupljenih tkanin za manjkajoče 
kapacitete.

Zadolženi: direktor teh. sektor
ja s pripravo dela, direktor kom. 
sektorja, vodje proizvodnje, obra
tovodje z disponenti.

11. Število artiklov v tkalnicah 
se  mora stabilizirati na nivo 
osnovnega plana. Zamenjava bo 
možna samo z eliminiranjem ob
stoječih artiklov. Zato bo treba 
še v naprej skrbeti za standardiza
cijo proizvodnje v predilnicah in 
tkalnicah, kar bo prispevalo k po
cenitvi proizvodnje. Ta usmeritev 
bo posebno potrebna v letu 1974, 
ko bo proizvodnja združene pre
dilnice delno avtomatizirana ter 
ne bo omogočala nenormalnih 
menjav.

Zadolženi: direktor komerc. sek
torja s konjunktum im  oddelkom, 
direktor tehn. sektorja s pripra
vo dela, vodje proizvodnje.

12. Delovne enote bo treba oskr
bovati s kvalitetno delovno silo, 
pri čemer bo treba organizirati 
ustrezne akcije, ki bodo populari
zirale podjetje z namenom, da je 
tudi delo v Tekstilindusu zanimi
vo. Istočasno je še v naprej 
vzpodbujati in organizirati izobra
ževanje zaposlenih na delovnih 
m estih in izven podjetja za po
trebe proizvodnje. Posebno skrb 
je posvečati pridobivanju in izob
raževanju strokovnih kadrov.

Zadolženi: direktor kadrovsko 
soc. sektorja.

13. Zaradi delne nevsklajenosti 
delitve osebnih dohodkov v pod
jetju  in med posameznimi delov
nim i enotami, pristopiti k izdelavi 
novega pravilnika o delitvi oseb
nih dohodkov, kateri mora slone
ti na analitski oceni delovnih 
m est, oziroma upoštevati znano 
osnovno pravilo, da mora biti 
osebni dohodek odvisen od rezul
tatov dela.

Zadolžen: direktor kadrovsko
soc. sektorja.

14. Službo za vzdrževanje stro
jev in naprav je treba intenzivirati 
in  posodobiti, da bo bolj integri
rana s proizvodnjo.

Službo za preventivno vzdrževa
nje strojev je treba še v nadalje

izgrajevati po sodobnih načelih, 
da bodo stroji vedno tehnično 
nadzorovani in vzdrževani.

Redne remonte je treba v na
prej planirati z mrežnimi plani, 
kar bo zmanjšalo porabljeni de
lovni čas. Razen tega je treba 
poskrbeti, da bodo novi stroji 
čimpreje montirani in usposoblje
ni za redno proizvodnjo.

Zadolženi: vodja vzdrževanja in 
energetike, obratovodje vzdrževal
nih obratov, vodje delavnic obra
ta I in II, strojni inšpektorji, 
mojstri delavnic.

15. Delovno disciplino je treba 
prilagoditi postavljenim ciljem, ki 
v letu 1973 ne bodo ravno lahki. 
Zato je treba še v nadalje poskr
beti, da bo razpoložljivi delovni 
čas racionalnejše izkoriščen:

— z izboljšanjem notranje orga
nizacije

— vzpodbujanjem medsebojne 
kontrole

— z nadzorom pravočasnega pri
hajanja na delo in pričetka

— s preprečevanjem predčasne
ga odhajanja z dela, kar posebno 
velja za režijske delavce v vseh de
lovnih enotah

— z doslednim predajanjem de
la na izmenah.

š e  v nadalje velja določilo, da 
morajo kršitve delovnih dolžnosti 
obravnavali ustrezne komisije, za
to so vodje delovnih enot odgo
vorni, da vse težje primere kršitev 
obvezno prijavljajo.

Iz malomarnosti ali namerno 
povzročene gospodarske škode je 
treba brez izjeme prijavljati 
ustreznim organom.

Zadolženi: obratovodje, vodje
oddelkov, m ojstri.

16. Urejeno delovno okolje bi
stveno pripomore k boljšemu po
čutju zaposlenih, dviga zadovolj
stvo. storilnost in  zmanjšuje ob
ratne nezgode. Izdelati je treba 
programe transportnih poti, reda 
čiščenja in vzdrževanja, kar je 
treba stalno nadzorovati.

Isto velja za zunanjo urejenost 
okoli tovarne, za kar je že izdelan 
plan vzdrževanja čistoče, katerega 
se mora vsaka delovna enota pri
drževati.

Zadolženi: obratovodje delovnih 
enot, vodje vzdrž. in energetike, 
vodje delavnic obrata I in II, vod
je zunanjih delavcev, vodje oddel
kov in mojstri.

17. Naloge za izpolnitev planskih 
nalog so resne in  odgovorne, zato 
je potrebno, da vsaka delovna 
enota zase izdela nov akcijski 
program, ki bo predvsem vsebo
val skupne naloge, navedene v tem 
programu, razen tega naj pa vsak 
zase še dodatno obravnava speci
fične probleme, ki se tičejo posa
mezne delovne enote.

Izpolnjevanje nalog naj redno 
zasledujejo samoupravni organi v 
delovnih enotah ob sodelovanju 
družbeno političnih organizacij.



V. teksti I iada 
v kegljanju

Letošnje le to  je  bila tovarna  »Svilanit« iz (Kamnika organizator 
že tradicionalne V . Tekstiliade v kegljanju. Tekm ovanje je  potekalo  
v Kranju in sicer na kegljišču Triglava in pri Benediku v Stražišču. 
Naše p o d je tje  je  prijavilo  2 m oški in 1 žensko  ekipo. Zastopali so 
nas naslednji tekm ovalci: M atija  Lebar, Janez K rt, Tone Ušeničnik, 
Miro Jenkole, M arjan B izjak, Vlado M artelanc, R udi Čebašek, Tone 
Urbanc, Jože Pavlin, Jože Zakojč, Polde Balažič, V inko Cvirn; ženska  
ekipa pa je  bila v  sestavi: M arija Česen, M arjana Štirn in Margita 
Rauter. Na T ekstilindusu  je sodelovalo okrog 320 nastopajočih, trajala 
p a  je 3 dni.

Rezultati:
Ekipno 6 X 100 lučajev za m oške:
1. Tekstilindus I. ekipa 2733 kegljev
2. BPT Tržič 2474 kegljev
3. Metka Celje 2466 kegljev
4. Tekstilindus II. ekipa 2456 kegljev

Sodelovalo je  41 ekip. 
Dvojice m oški:

1. Jenkole — M artelanc  — Tekstilindus 1022 kegljev
2. Lvasiger — Sla tna  —• BPT Tržič 882 kegljev
3. Cede — K ačič 867 kegljev
4. Lebar — B iz ja k  — Tekstilindus 866 kegljev
5. Majer — Špes 851 kegljev
6. Čebašek — K rt  — Tekstilindus 851 kegljev
7. Dobravc — K ajba 850 kegljev
8. Predalič — K očevar 849 kegljev
9. Ušeničnik — Cvirn  — Tekstilindus 845 kegljev
10. Humerca  — R om ich 841 kegljev
24. Urbanc — Z akojič  — Tekstilindus 807 kegljev
33. Pavlin — Balažič  — Tekstilindus 798 kegljev

Sodelovalo je  132 dvojic. 
Posamezno m o šk i 100 lučajev:

1. Jenkole M iro  — Tekstilindus 521 kegljev
2. Martelanc V lado  — Tekstilindus 501 kegljev
3. Hočevar K. 471 kegljev
4: Kačič L. 467 kegljev
5. Dobravc Franc 465 kegljev
6. Cvirn V in ko  —  Tekstilindus 459 kegljev
7. Slatnar M. 459 kegljev
8. Dolenc Tone 449 kegljev
9. Lebar M atija  — Tekstilindus 449 kegljev
10. Romich Z. 448 kegljev
15. Čebašek R u d i — Tekstilindus 432 kegljev
24. Krt Janez — Tekstilindus 419 kegljev
27. Bizjak M arjan  — Tekstilindus 417 kegljev
36. Urbanc Tone  — Tekstilindus 413 kegljev
56. Balažič Polde — Tekstilindus 404 kegljev
86. Zakojič Jože  — Tekstilindus 394 kegljev
87. Pavlin Jože  — Tekstilindus 394 kegljev
115. Ušeničnik Tone  — Tekstilindus 386 kegljev

V tej d isc ip lin i je  nastopalo 269 kegljačev. 
Prehodni p o ka l V. Tekstiliade po točkah:

1. Tekstilindus I 126 točk
2. Metka Celje 41 točk
3. BPT Tržič 38 točk
4. MMT I  M aribor 25 točk

Tu je bilo 20 ekip. Točkovalo se je  po  točkovalnem  sistemu.
Zenske 100 lučajev:
Naše tr i predstavnice so zasedle m ed  44 keg ljavkam i naslednja 

mesta:
16. m esto M argita R auter 333 kegljev
25. mesto M arija  česen 290 kegljev
43. m esto M arija  Š tirn  240 kegljev

V borbenih igrah pa  so naši predstavn iki zasedli 5. m esto s 389 
podrtim i keg lji.

Ekipno ženske  so naše predstavnice m e d  15 ekipam i zasedle 10. 
mesto s  863 p o d rtim i keglji.

Prehodni poka l je  osvojila ekipa Toper Celje s 6 točkam i, 2. m esto  
M TT M aribod s 56 točkam i, 3. Rašica z  19 točkam i, Tekstilindus pa 
je  pristal n a  8. m estu  z 1 točko.

Tekstiliada je  zelo lepo uspela, za kar m oram o pohvaliti organi
zatorja. N asledn ja  VI. Tekstiliada v keg lja n ju  se bo odvijala v Celju 
in sicer jo  bo organizirala M ETKA CELJE.

Vinko Cvirn

Hitro pripravljene sladice 
za novoletne praznike

Če boste silvestrovali dom a, bo
do prišle na m izo  tud i sladice. 
Svoje goste lahko presenetite z 
naslednjim i p ribo ljšk i:

V AN ILIJE V A  LEDENA KREM A
S P RELIVO M  VIN SK E G A
ZGANJA
2 oranži, 1 banano olupim o in 

zrežemo na kocke . Zavrem o 1/8 
belega vina z dvem a  žlicama slad
korja. D odam o dva likerska k o 
zarčka v inskega  žganja in servi
ramo s sladoledom .

M ANDELJEVA KREM A
Z O BLATI:

Potrebujem o: 5 beljakov, 250 dkg  
sladkorja v  prahu, 100 gr nariba
nih m andaljev ter oblate.

Priprava: B eljake  stepem o v  trd 
sneg in dodam o sladkor v  prahu. 
Na toplem  (ne vročem ) štediln i
ku  stepam o naprej. M oramo b iti 
previdne, da se masa ne sesede. 
Ko prične dela ti m ehurje, odstavi
m o m aso s štem iln ika , vanjo vm e
šamo naribano  čokolado in m an

deljne. Razrezane oblate položimo  
na nam aščeni pekač ter na ka te
rega položim o kupček s krem o. 
Pri 175® razgreti pečici pripravlje
no m aso bolj sušim o k o t pečemo. 
Če želite  \spremeniti okus, p rim e
ša jte  krem i za noževo konico ci
m eta  ali kave.

S V E Ž E  R E ZIN E  ANANASA PO
PRAZN IČ N EM  M ENIJU
Ananas olupimo ali z o lupkom  

zrežem o na rezine in  razdelimo 
po krožn iku . Pripravimo so k  iz 
4 žlic m alinovca in češnjevca te r  
prelijem o  ananas. Na sredino da
m o 1 češnjo.

V IN S K I PUNČ
M ešajm o 8 rum enjakod in 

40 dkg  sladkorja da naraste, na to  
počasi zam ešajm o sok  6 oranž in 
I lim one. Zavremo 1 liter vina s  
ko ško m  vanilije in' m ed  o tepa
n jem  prim ešam o rum enjakom , da 
se zgosti in sicer v vreli vodi. Ser
viram o Isipenjeno v kozarcih z 
drobn im  pecivom.

M aK

Zimska oprema motornih vozil

Tudi socialno ogroženi 
na dopustu

V letošnji sezoni je letovalo v 
našem počitniškem domu 48 soci
alno ogroženih članov kolektiva. 
Za delavce je sindikalna organiza
cija v celoti plačala stroške leto
vanja, v skupnem znesku 12.322 
dinarjev in jim  s tem omogočila 
prijeten dopust in počitek.

Čim hitreje od  
proizvajalca do kupca
N a kran jsk i železniški posta ji 

so predstavnikom  k ran jsk ih  pod- Zaključna dela na zadnji plošči predilniške stavbe

za K ranj pa  vse kaže, da je  za 
zdaij še nekoliko predrag, saj s ta 
ne blizu m ilijon novih dinarjev.

Železnica im a kljub tem u upa
nje, da se bo le dalo sporazum eti 
z nekaterim i kranjskim i podjetji 
za nalkup takega avtomobila in  
prikolic, saj b i bila za vse zelo 
koristna in  p rak tična zadeva.

Preberite!
Presenečenje v obratu II

Triglav konfekcija je ovekoveči
la svoj zaščitni znak in firmo na 
stavbi vratarnice v obratu IX, nad 
katero imajo del pisarniških pro
storov. Velik in blesteč napis je 
zasenčil Tekstilindusovega, saj le
ta v obeh obratih skupaj ne pre
more takega. Ni čudno, da so se 
delavci začeli spraševati, če spa
dajo zdaj vsi pod Triglav konfek
cijo!

je ti j prikazali avtom obil — vlači
lec, ki vagon naloži in ga pripelje 
do skladiščnega p ro s to ra  oziroma 
ma želj eno m esto. L jubljana in 
M aribor že im ata  tak  avtomobil,

Republiški sek re taria t za n o tra 
n je  zadeve SR Slovenije je  v zve
zi z jesensko-zimsko akoijo v ce
stnem  prom etu  izdal naslednja  
navodila glede zimske oprem e 
m otorn ih  vozil:

Glede na dejstva, ki pogojujejo  
varno zimsko vožnjo, so b ila  upo
števana predvsem  naslednja:

1. Zimske razm ere so nap  rim er 
na P rim orskem  popolnom a različ
ne od zim skih razm er ma G orenj
skem.

2. Tudi razm ere na posam eznih 
cestah  so bistveno različne glede 
na  čiščenje cest in razm er, ki ob
sto ja jo  na posam eznih cestah.

3. Vozne razm ere se v zim skih 
pogojih lahko izredno h itro  spre
m injajo , zato lahko presenetijo  
voznika na poti.

Zimska oprem a sicer ni zakon
sko predpisana, vendar p rom etn i 
organi lahko če voznik n im a opre
me, sklepa, da vozilo ne  bo spo
sobno glede n a  snežne in druge 
razm ere prevoziti določeni cesitni 
odsek ali področje, k je r  obsto jajo  
neugodne snežne in vozne razm e
re. Zato je voznik dolžan skrbeti 
za -tako oprem o, da bo vozilo spo
sobno za varno zimsko vožnjo.

Miličniki izločajo iz p rom eta  vo
zila, ki nim ajo zimške oprem e na  
m estih  in v času, ko to  zahtevajo 
posebni zim ski pogoji v sk ladu s 
167. členom TZVCO. Ta vozila ne 
sm ejo nadaljevati vožnje, dokler 
zim ski pogoji, zaradi k a te rih  je 
b ila  zim ska oprem a zahtevana, ne 
prenehajo. Ce pa razm ere dopu
ščajo, se m ora  voznik v rn iti v 
sm er, iz ka tere  je p rišel.

VOŽNJA V ZIM SKIH POGOJIH 
— OPREMA MOTORNIH VOZIL

Pri vožnji v zim skih pogojih  je 
treba upoštevati:

1. Vozne razm ere v zim skih  po
gojih

— da so vozne razm ere v zim
skih pogojih na  posam eznih po
dročjih  Slovenije različne;

— da so prav  tako različne tudi 
vozne razm ere na  posam eznih ce
stah  in  celo posam eznih odsekih 
iste ceste;

— da so vozne razm ere v zim
skih pogojih vožnje odvisne od 
vrem ensikh prilik;

— da so vozne razm ere odvisne 
-tudi od vzdrževanja cest (načina
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pluženja, posipan ja  ob poledici 
itd.).

2. Dolžnost voznikov m otornih 
vozil:

Voznik m otornega vozila je dol
žan skrbeti za to, da je  m otorno 
vozilo, ki ga oprav lja  oprem ljeno 
tako, da  ustreza varnim  pogojem 
vožnje in  pri oprem ljenosti vozila 
upošteva za posam ezne vrste m o
tornih  vozil določeno opremo.

Šteje se, da so tovorna m otorna 
vozila oprem ljena za vožnjo v 
zim skih pogojih če imajo:

1. Gume M +  S (blato in sneg) 
na pogonskih kolesih in  verige

2. Gume s terensk im  profilom  
na pogonskih kolesih in  verige

3. Lopato
Opomba:
Verige so v zim skem  času del 

obvezne oprem e m otornega vozila. 
Namestitev verig na  pogonska ko
lesa je  obvezno le v najbolj ne
ugodnih zim skih razm erah ko je 
pričakovati, da voznik glede na 
stan je  vozišča ne bo mogel prevo
ziti določenega odseka ceste.

Š teje se, da so osebni avtom o
bili oprem ljeni za vožnjo v zim 
skih pogojih, če imajo:

1. Gume M +  S (blato in sneg) 
s spajiki na  vseh kolesih

2. Gume s p rotektiranim  p ro fi
lom s sp a jk i na vseh štirih  kole
sih

3. Gume s protektiranim  zim 
skim profilom  na pogonskih kole
sih

4. Gum e s celoletnim-profilom — 
radialke in  verige za pogonska ko
lesa

5. Gume z letnim  profilom  in 
verige za pogonska kolesa.

O prem a m otornih vozil, kot je 
zgoraj navedeno, velja za zimsko 
sezono v SR Sloveniji za leto 
1972/73.

VOZNIKI MOTORNIH VOZIL! 
UPOŠTEVAJTE ZGORAJ NAVE
DENA NAVODILA, SAJ BOSTE S 
TEM SEBI PREPREČILI MARSI
KATERO NEVŠEČNOST ALI CE
LO PROMETNO NESREČO.

I. Alič



Pred pričetkom strojne obdelave podatkov
Zamisel, da se uvede elektron

ska obdelava podatkov  v našem 
podjetju, se je  po jav ila  že pred 
leti. Samoupravni o rgan i so z vod
stvom podjetja  spoznali, da da
našnja doba zahteva vse več toč
nih in h itre jših  in fo rm ac ij, ki jih 
z ročno obdelavo ni m oč dobiti.

Organizacija u v a jan ja  elektron
ske obdelave podatkov  predstav
lja obsežno problem atiko . Glede 
na to je  neobhodno, da se re
šuje načrtno, sistem atično  in  v 
etapah.

V našem podjetju sm o morali 
prvenstveno rešiti naslednja vpra
šanja:

1. Katera področja poslovanja 
bi prišla najprej v  poštev za ob
delavo?

Za začetek sm o predvideli na
slednji v rstn i red:

a) m aterialno poslovanje
— prom et in  s tan ja  gotovih iz

delkov
— izstavljanje računov  za p ro 

dane izdelke (fak tu riran je)
— statistične obdelave proizvod

nje in prodaje gotovih izdelkov
— evidenca naročil za naše iz

delke
— prom et in s tan ja  ostalega m a

teriala v kom ercialnih skladiščih
— evidenca kupcev in  dobavite

ljev
b) evidenca osnovnih sredstev
c) obračun osebnih dohodkov
Razlogov za tak  v rs tn i red  je bi

lo več, odločilne p a  so bile po
trebe podjetja. Ko sm o kasneje 
spraševali za m nenje ljud i, ki že 
vrsto let delajo n a  obdelavi po
datkov, so potrd ili p rav ilnost na
še odločitve, čeprav so podjetja, 
ki so p red  leti začeli uva ja ti pri 
nas obdelavo podatkov, v glavnem 
vzela ko t prvo področje  obdelave 
izračun osebnih dohodkov. Ako 
dames pogledamo, k a te ra  področ
ja  obdelujejo v p o d je tjih , zasledi
mo že term in iran je  in kontro lira
nje proizvodnje, k a r  je  eno najza
htevnejših obdelav. Izkušn je , ki 
so se tekom  let dela pridobivale 
na tem  področju, so že precejš
nje.

2. Treba je bilo rešiti vprašanje, 
kateri sistem strojev bi prišel v 
poštev za naše podjetje.

V ta  nam en je  bilo narejenih 
nekaj ogledov na  razstavah elek
tronske oprem e in  v raznih pod
je tjih . Naše p o d je tje  se je  odloči
lo za sistem »IBM«.

V statistik i o elektronskih  raču 
nalnikih v Sloveniji zasledimo in
staliranih  največ IBM 360, ki je  
očitno pri n as najbo lj razširjen 
sistem .

3. Tretje vprašanje je bilo, na 
kakšen način najkoristneje začeti 
z elektronsko obdelavo podatkov?

Običajno p rev ladujejo  tale miš- 
lenja:

— začeti z m ajhn im  elektron
skim  sistem om  in  kasneje p reiti 
na večji sistem ,

— takoj začeti z velikim siste
m om , da se izognemo kasnejši 
preorientacijd,

— začeti s sistem om , ki je  po 
standardni konfiguraciji relativno 
m ajhen, vendar se z dodajanjem  
nadaljn jih  eno t lahko pretvori v 
velik sistem,

— da se za vsako delovno po
dročje izberejo p rim ern i stro ji in 
da se  obdelava oprav lja  decentra
lizirano.

Razen tega je  bilo treba rešiti 
vprašanje ali računaln ik  kupiti ali 
ga najeti.

Cene posam eznih vrst računalni
kov so razm erom a visoke in  tudi 
zelo različne, zato  je  nakup u te
m eljen le tedaj, če je  področje ob
delave že tako  obširno, da zago
tav lja  visoko izkoriščenost opre
me. Mesečne najem nine se giblje
jo  od 1.200 do 30.000 dolarjev gle
de na računaln išk i sistem  in 
zmogljivost, k o t na  njegovo 
oprem ljenost.

Vodstvo p o d je tja  je  bilo m ne
n ja , da za začetno fazo obdelave 
ne pride v poštev  nobena od ome
n jen ih  m ožnosti.

Zaradi postopnosti uvajanja, pri 
ka teri je  vsaj v začetku računal
n ik  slabo izkoriščen, se je iskalo 
tre tjo  m ožnost in  sicer — obde
lava podatkov v tu jem  računskem  
centru . Med ponudniki, katerih  
ponudbe sm o prejeli, je  bilo naj
ugodnejše p o d je tje  »Sava« K ranj. 
Tako je b ila  sklenjena pogodba 
m ed Industrijo  gum ijevih izdelkov

»SAVA« K ranj in našim  podjet
jem  o nuden ju  pomoči p ri uvaja
nju  elektronske obdelave in s tro j
ni obdelavi v njihovem  elektron
skem  računskem  centru.

Po tej rešitvi bomo v podjetju  
vse dokum ente vključno s progra
mi p re tv a rja li v obliko, ki je  
ustrezna za računalnik, se pravi v 
luknjane kartice, v ta  nam en pa  
bomo nabavili samo luknjač in  ve- 
rifioirko.

Za p rip ravo  in uvajan je  stro jne  
obdelave je  bil ustanovljen v 
po d je tju  oddelek za stro jno  obde
lavo podatkov v okviru ekonom
skega sek to rja .

V oddelku so za sedaj zaposle
ni tr ije  delavci, ki so se udeležili 
nekaj sem inarjev v okviru šole 
IBM.

Zasedba v oddelku n i velika, 
saj p rip rava  zahteva ogrom no de
la, zato  b i m orali že sedaj m isliti 
na razširitev  oddelka in  šolati v 
tej sm eri več ljudi.

Razum ljivo je, da je  bilo sp ri
čo m ajhne  zasedbe in pom anjka
nja po trebne izkušenosti lastnih 
delavcev že v začetku nujno raču 
nati na  pom oč zunanjih  sodelav
cev zlasti še zato, ker ni na  vo
ljo ustrezn ih  standardnih  p rogra
mov.

Poleg oddelka za pripravo s tro j
ne obdelave podatkov, so bili v 
vsakem  sek to rju  določeni strokov
ni sodelavoi za povezavo s tem  
oddelkom .

To so bili v glavnem osnovni 
problem i, za katere sm o m orali 
n a jti ustrezne rešitve. Delo je  za
htevalo analizo sedanjega stan ja  
poslovanja in  v ta  nam en je  bilo 
zbran ih  veliko podatkov, ki so 
nam  služili kot orientacija za 
om enjene rešitve.

Ob p rehodu  na  s tro jno  obdelavo 
podatkov pa  se m oram o zavedati, 
da je  treb a  za dobro obdelavo v 
po d je tju  ustvariti prim erne pogo
je in  sicer:

— naklonjenost ljudi za upora
bo računalnikov,

— primerna organizacija za 
strojno obdelavo,

— tehnična izvedba toka infor
macij.

Ob uvajan ju  stro jne  obdelave se 
vsakdo sprašuje, kakšen bo n je 
gov delež pri novem načinu obde
lave. N a eni stran i se pojavijo  
dvomi: »zakaj naenk ra t to«, na 
drugi s tran i pa  upi: »to bo pa  re
šeno, ko bom o imeli računalnik«.

Že p red  odločitvijo o uvedbi 
stro jn e  obdelave podatkov nam  je 
bilo popolnom a jasno , kaj hoče
mo z n jo  doseči. Zagotavlja nam  
boljši in  h itre jši po tek  dela z več 
podatk i, vse to pa omogoča b o lj
še gospodarjenje , bo ljše  poslovne 
rezu lta te  in  h itre jš i napredek 
pod je tja .

P ri p rehodu  na nov način dela 
je  tre b a  odločno zavračati geslo: 
»to delam o zaradi računalnika«. 
D opovedati si m oram o, da p o d a t
ki, ki gredo v center pridejo  od 
tam  obdelani in so n a  razpolago 
nam , ne pa m orebiti delavcu p ri 
računaln iku , drug problem  p a  je  
seveda uporaba  ozirom a izkorišča
n je  rezultatov s tro jn ih  obdelav in 
uk repan je . Povsem jasno  nam  m o
ra  b iti tud i to, da se  s s tro jn o  
obdelavo podatkov odpravlja ne
red  v pod je tju , sicer ta  ni m ogo
ča. N ereden dotok podatkov, po
m an jk ljiv i in  napačni podatki te r  
prevelika odstopanja  od p lan ira
n ih  nalog m otijo  redno obdelavo 
podatkov, istočasno p a  kažejo na 
nizko stopn jo  organiziranosti pod
je tja .

R ecepta, kaj je  tre b a  sprem eni
ti v organizaciji podjetja , če se 
uvede obdelava, ni. Vedeti je  tre 
b a  le nekaj splošnih pravil:

hitro dosegljive za vse službe, ki 
jih potrebujejo in to v taki obliki, 
kot jih potrebujejo.

3. Uvesti logiko razmišljanja pri 
odločanju o vsebini, obliki in  upo
rabi strojne obdelave.

4. V procesih obdelave zagotovi
ti čim boljšo povratno zvezo.

5. Podrobno načrtovanje dela 
pri uvajanju strojne obdelave.

6. dobra ureditev matičnih da
totek.

7. Zagotovitev začasnega vzpo
rednega teka strojne in  ročne ob
delave.

8. Seznanitev vseh ljudi, ki bodo 
posredno ali neposredno dajali 
podatke, z zahtevami strojne ob
delave.

9. Uvesti natančen sistem  šifri
ranja.

10. Za delo s podatki uvesti pi
smena navodila.

11. Izobraževanje kadrov.
Tukaj je nanizanih le nekaj 

splošnih načel, ki se jih  m ora vsa
ko podjetje pridržavati, če si hoče 
zagotoviti uspeh pri uvedbi s tro j
ne obdelave.

V našem podjetju so priprave 
sedaj že tako daleč, da bodo prve 
obdelave na računalniku lahko 
stekle v  mesecu januarju 1973. 
Ker bo najprej na vrsti letna in
ventura gotovih izdelkov kot osno
va za nadaljnje obdelave, so bili 
delavci skladišča gotovih tkanin 
prvi, k i so se srečali z novimi za
htevami dela. Ugotoviti je treba, 
da so se prizadeti člani kolektiva 
lotili naloge s polnim razumeva
njem in z vso odgovornostjo, tako 
da s te strani ni bilo nobenih te
žav. Enako velja tudi za delavce 
obeh adjustirnic. Seveda pa pri 
vsem tem delu ne gre prezreti za
vzetosti in pomoči vodstvenih in 
vodilnih delavcev, saj bi brez nje 
akcija lahko zastala že v zametku. 
Tako smemo upravičeno upati, da 
se bo strojna obdelava podatkov 
razvijala po začrtani poti, čeprav 
bodo nedvomno nastajale določe
ne težave in napake, ki jih bo tre
ba s  sodelovanjem ustreznih 
služb sproti odpravljati.

V. Ž.

Z a h v a l e
Vsem sodelavkam  in sodelavcem te r izvršnem u odboru 

sindikata plem enitilnice II  se iskreno zahvaljujeva za darila, 
ki nam a bodo tra je n  spom in na podjetje. Ko odhajava v po
koj želiva vsem še mnogo uspehov pri nadaljn jem  delu.

F rancka Prijatelj 
in  Rezka Mihelčič

Sodelavkam in sodelavcem v skladišču gotovega blaga, 
kakor tudi upravi p od je tja  te r sindikatu se zahvaljujem  za 
spominsko darilo  ob odhodu v pokoj.

Pavla Kalan

Vsem sodefavkam  in sindikatu pod jetja  se iskreno zahva
ljujem  za izkazano finančno pomoč in darilo , ki sem ga 
prejela ob odhodu v pokoj.

F rancka Govekar, 
tkaln ica I

Ob odhodu v pokoj se najlepše zahvaljujem  celotnemu 
kolektivu K onfekcije Triglav za podarjeni denar. Posebno 
zahvalo sem dolžna sindikatu in vsem sodelavkam  za podar
jeno prelepo darilo . Celotnemu kolektivu konfekcije želim 
v novem letu 1973 veliko sreče in  zdravja, te r  uspehov pri 
delu.

B rig ita  Jensko

Ob nenadom estljivi izgubi m ojega dragega očeta 

MARTINA NECEMER

se zahvaljujem  sodelavkam  ekspedita tkalnice I za poklo
njeni venec in izraženo sožalje.

M arija  Poljka

Konfekcija je v zelo kratkem času odprla spet dve novi trgovini. Tu 
vidite prodajalko Nado v novo odprti trgovini v  Tržiču, drugo novo 
prodajalna pa so odprli v Murski Soboti

• • • • • • • • • • • — • • • • • • • • • • • • • • — — • • • • • • • O — —

Sodeluj v T ekstilcu!

1. Strojno obdelavo uvajamo s 
stališča celotnega podjetja, ne pa 
s stališča posameznih služb. In
form acije služijo vsem u podjetju, 
zato mora biti njihov tok obrav
navan celovito in vsestransko.

2. Bistvo strojne obdelave m o
ra b iti v  tem, da so  informacije

5

Naš prispevek 
k vsesplošnemu 

varčevanju
Splošna akcija  varčevanja v letošnjem  le tu  zajem a vrsto 

elementov, ki im ajo  zelo pom em bno vlogo p ri uresniče
vanju stabilizacijske politike.

Naše podjetje  se je  odločilo, da ob letošnjem  novem 
letu ne bomo razpošiljali novoletnih čestitk . Denar, ki ga 
bomo na ta  način  p rihranili, pa  bomo porab ili za pogo
stitev naših upokojencev, katere bomo povabili na obisk 
in ogled podjetja .

Ta prispevek končno ne sm emo podcenjevati, čeprav na 
prvi pogled izgleda nekoliko skrom en, v  resnici pa  p red
stavlja preko 3 m ilijonov S dinarjev.

S krajn i čas je  bil, da smo tako  odločno prekinili ta  
pojav, ki je  ponekod začel že p reraščati neupravičeno raz
m etavanje družbenega denarja  (čestitke, reprezentančni 
stroški, razni nepotrebni reklam ni stroški itd .).

Seveda pa p redstav lja  ta  odločitev le del vsesplošne 
akcije varčevanja. Za nas tekstilce so pa še kako pomemb. 
ni tu d i drugi m ateria ln i ozirom a proizvodni stroški. Nič 
koliko področij je , k je r  bi se dalo z večjo disciplino, boljšo 
organizacijo dela in ,  več j o delovno odgovornostjo  prih ran i
ti težke milijone. Vse to nam  bo prineslo boljše rezultate 
dela in  večji dohodek, kar si tu d i vsi želimo, obenem pa  
bo to  velik prispevek* k izboljšanju  gospodarskega stan ja  
našega podjetja.

T udi v okviru republike je  b ilo  sp rejetih  že nekaj ukre
pov, s katerim i se bodo v akcijo varčevanja  vključile 
poleg neposrednih proizvajalcev tudi vse negospodarske 
organizacije, sam oupravne in teresne in d ružbeno politične 
skupnosti te r  skladi. Vse te kom ponente varčevanja mo
ra jo  b iti vgrajene tud i v vse finančne načrte , proračune 
in sklade v le tu  1973.



Novoletna nagradna križanka Nagrade:

1. nagrada 50,00 din
2. nagrada  40,00 idin
3. nagrada 30,00 din

Rešitve križank oddajte najkasne
je  do 20. januarja  1973 v uredni
ške skrinjice p ri v ra ta rju  ali pa  
jih  pošljite v uredništvo.
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